
Verslag vergadering Ieperse Milieuraad van 21 februari 2019 (AC Auris Ieper) 
 
 
 

1. Goedkeuring verslagen 15 november 2018 en 14 januari 2019 
 
Er zijn geen opmerkingen. 
 
Er is een nieuwe deelnemer aan de milieuraad. Hij zet zich onder meer in voor paddenoverzet 
en opruimacties. 
 

2. Verkiezing bestuur en vertegenwoordiging raden (*) 
 
Het huidige bestuur blijft kandidaat voor het komende jaar. Dit wordt door iedereen 
aanvaard; er wordt geen stemming gevraagd. 
Voorzitter: Rudy Claeys 
Penningmeester: Guido Alexander 
Secretaris: geen kandidaten, de post blijft vacant 
Coördinatiecomité: Jef Vanhove, Danny Venus en Patrick Verbrugge 
Patrick Verbrugge wil voortaan ook graag meehelpen met de voorbereiding vanuit het CoCo. 

Volgens statuten zijn er slechts 2 kandidaten voorzien, in de praktijk zien we hier geen 

probleem, zeker ook omdat er momenteel nog geen secretaris is. 

 

Schepen Despeghel: de statuten zullen wellicht toch nog herzien moeten worden ifv 

eventueel verschuiven van  

 

Werkgroep Natuur: Rudy Claeys blijft trekker 

Werkgroep Mobiliteit: Danny Venus, Kathleen Bevernage, Jef Vanhove 

Werkgroep Energie en Duurzaamheid: Patrick Verbrugge wil trekker zijn 

Werkgroep Afval: dit jaar zeker op te starten! PatrickVerbrugge: statiegeldalliantie 

 

Verkeerscommissie: Jef Vanhove (in 2018 geen commissie geweest!). Danny Venus: 

verslagen technische commissie worden wel doorgestuurd. 

De milieuraad hoopt wel op een betere werking. 

 

Schepen Despeghel: nieuwe raad wordt toegankelijkheidsraad. Momenteel wordt nagedacht 

over de werking en samenstelling ervan.  

 

Gecoro: nog in huidige vorm tot september.  Kandidaturen kunnen ingediend worden. 

Namens milieuraad: effectief Lieven Stubbe- Jef Vanhove als vervanger. 

 

3. Goedkeuring begroting en rekening 
Diverse werkingskosten: bloemenzaad (actie stad en Curieus), lijsttrekkersdebat, studiedag 
Goes. 
Houten brug St Nicolas. 
Dit jaar zal toelage van 2.500 EUR aangevraagd worden. 
 
Er zijn geen verder opmerkingen. 
 



4. Mededelingen schepen/dienst 
 

 Vleermuizen: aangepaste verlichting langs Zillebekevijver (huidige verlichting wordt 
aangepast) en ter hoogte schuttersclub komt een haag en houtkant langs de beek. Ook 
vervangen vleermuiskasten en vogelkasten op de vestingen. 

 Paddenuitklimstrips langs de Tulpenlaan geplaatst, als primeur in Vlaanderen! 

 Indienen projectsubsidie Natuur (stad, RLWH en Natuurpunt) voor poelen met 
kamsalamander. Concreet: ontslibben Kattenputten en inrichting Fort St Nicolas. 

 Landschapsfonds: projectsteun vanuit provincie voor inrichting van aantal gebieden, 
gedragen door lokale vrijwilligers. Er zijn 2 projecten voor Ieper: Landschapsproject 
(inrichting langs Wijtschaatsebeek samen met landbouwers en particulieren) en 
begrazingsproject Galgebossen. Dit zijn crowdfundingsprojecten (50%). Financiële steun 
is zeker welkom. 

 Aanplanting Groen Gewad langs de Bellewaardebeek (1200 bomen en struiken) rond 20 
maart 

 7 juni: infoavond rond bijen (honingbij en wilde bijen, toelichting aantal projecten), 
mogelijk ondertekenen bijvriendelijk charter 

 Zwerfvuilactie 23 maart. 
Budget (200 EUR/vereniging) opgetrokken tot 40 verenigingen. 
Er was een vraag over de meidoornhaag die gesnoeid moest worden in een 
ruilverkaveling. Wie onderhoudt dit? Is sociale tewerkstelling op een duurzame manier. 
Was grasland maar ligt nog vol met snoeisel. 
 
Er werd aangehaald aan dat PMD-zakken zeer slordig opgehaald worden; ze vallen van 
de wagen (vorige donderdag). Zal zeker aangekaart worden. 
Positief: ruimen van grachten door firma Desot gebeurt veel beter dan vroeger! 

 Geboortebomen: 2 maart (Hamiltonpark Ieper, Oostkaai, bufferbekken Zillebeke, 
Rodenbachstraat, Steenakkerstraat). Afstand tussen bomen ruimer (15m). 

 Geurstudie industriezone: gevolg gegeven door afdeling handhaving aan de vraag van 
stadsbestuur. 
Voorstel: opnemen in zoekzones voor nieuwe industriezone om dergelijke zaken te 
vermijden. 
Duidelijke studie ook over Reigersburg (of alternatieven) gewenst. 
 

5. Toelichting bestuursakkoord – actiepunten milieu-natuur-duurzaamheid 
https://www.ieper.be/bestuursakkoord 
 
De schepen licht 8 grote punten toe. 
Een greep uit de voorstellen: 
Inspraak: actieve participatie van burgers gewenst (zoals lopende enquête)  
Opmerking lid milieuraad: er zijn wel enkele suggestieve vragen (parking aan groen 
koppelen…) 
Werken met burgerbudgetten (vb groene inrichting wijk, kunstvoorwerpen…) 
Ieper dat bruist: oa mobiele fietsenstallingen, nieuwe oc Boezinge, ondernemingsparken, 
stimuleren bedrijven rond duurzame energie, samenwerkingsinitiatieven landbouwers, 
biolandbouw, landbouwmarkt, bufferen water bij landbouwers 
Bereikbaar Ieper: globaal mobiliteitsplan, sluipverkeer vermijden, fietsvriendelijkheid, 
deelsystemen auto en fiets. 
Digitaal Ieper: slimme ondergrondse vuilnisbakken (opm. lid milieuraad: wel goede keuze in 
type vuilbakken), slimme bewegwijzering 
Warm Ieper: jeugdinfrastructuur, uitleensysteem, vergroening scholencampus 



Goed wonen: sluikstortbestrijding, peukentegels, energieplan openbare gebouwen (opm. 
over Den Elver: te hoge temperatuur, idem veel andere zalen, hoge zalen: er moet enkel naar 
beneden geblazen worden deze technieken bestaan) 
Externe partner erin betrekken, nieuwe gebouwen CO2-neutraal gaan bouwen, moeilijk, 
elektrische laadpalen, wagenpark vergroenen CNG en elektrisch 
Windmolens bijplaatsen : rescoop naar SC, burger er bij betrekken 
Bewustwording mensen vergroten, informeren. 
Suggestie: klimaatbetoog Nic Balthazar naar Ieper halen (Klimaatbetoog). 

Inbreidingsprojecten en inname open ruimte beperken (ook denken over hoogtebouw), 
renovatiebegeleiders, meer aandacht voor fiets bij heraanleg dorpskernen, verticaal groen in 
stedelijk gebied en dorpskernen 

Meer inzet groene karakter: verbinding van gebieden, groene lobbenplan, premie voor 
natuurvereniging die grond aankoopt in niet-herbevestigd agrarisch gebied, semi-private 
tuinen openstellen (opmerking: biedt kasteel van Boezinge mogelijkheden?) 
 
Gronden verkopen (aan Vlaamse overheid) waar mogelijk (in niet-herbevestigd agrarisch 
gebied) en opbrengst herinvesteren in duurzame landbouwprojecten. 
Graag ook samenwerking met landbouwers. 
Volkstuinproject, erosiebestrijding optimaliseren. 
 
Efficiënte organisatie: duurzame stedenbanden 
 
Opmerking lid milieuraad: mist nog enkele zaken, er staat bv. niets in over open zwembad, 
wat met voormalig zwembad? Schepen Despeghel: verdere aanpak wordt in een volgend 
conclaaf besproken in schepencollege. 
Vraag lid milieuraad: zijn de werken voor de Leet reeds gegund? Neen, want er is ook beroep 
ingediend. 
Eerst afwachten wat de rechter beslist. 
Koppeling met rioleringswerken? Is pas voor de laatste fase voorzien, momenteel in Zaalhof. 
 
Wat met financiële kant van de zaak? 
Meerjarenplan wordt opgemaakt tegen eind dit jaar. Passeert dit nog de raden? (na te 
vragen) 
 
Vraag: veel groene hagen verdwijnen doordat particulieren ze niet meer willen 
onderhouden, kostprijs, meer en meer houten afsluitingen. Kan bij nieuwbouw geen 
groenaanleg worden opgelegd? Hoe kan dit gestimuleerd worden. 
Gebeurt zeker wel voor landbouwbedrijven, in mindere mate op bedrijvenzones (is zeker nog 
werkpunt). Waarom verschil? 
Wettelijk kader ontbreekt hier ergens. Graag hier zelfde aanpak! Ook streven naar vrijwillige 
acties op bedrijven met tijdelijke natuur (cfr. Nature @ work). 
Opmerking: ook aandacht voor inbreiden van de zone! 
 
Vraag lid milieuraad: meten van vooruitgang staat in inleiding vermeld, maar niet als 
concreet punt. Is het dan bedoeling dat er gemeten kan worden? Graag ook meer 
transparantie hierover (o.a. publicatie op website). 
Vergroening wagenpark: autodeelcircuit nog eens overwegen? Goede suggestie! 
 
Ieper Vredesstad – wat is hier voorzien. Schepen Despeghel: is zeker ook een aandachtspunt 
voor nieuw bestuur! 



6. Terugblik Groene Pluim 
We blikken tevreden terug. 
Volgende keer moeten we zeker de kans bieden aan de laureaten om te kunnen reageren. 
 
Is een opfrisbeurt gewenst? 
Zou publieksprijs geen goed idee zijn? 
 
Ook best een categorie voor grotere bedrijven voorzien. 
 
Goed idee om hierover in de toekomst te brainstormen. 
 

7. Uit de werkgroepen 
-Werkgroep Natuur (Aurisomgeving, Home Vrijzicht, Belbos, bijenvriendelijke projecten, 
educatieve tuin Zillebeke, groenelobbenplan,…) 
 
(zie verslag werkgroep) 
kunstgras 
plannen Auris 
school Zillebeke 
vraag clb i.v.m. gierzwaluwkasten (financiële tussenkomst van milieuraad, of prefinancieren 
van kasten: akkoord!) 
klachten over bomen: idee van folder/sensibilisatie/peterschap van bomen/boomspiegels 
strooisel langs beken door provinciale diensten langs wandel/fietspaden (niet bewerkte 
stroken)  
Opmerking: maaien in Poperinge gebeurt veel beter (in Ieper veel versleept naar de duikers 
met verstoppingen tot gevolg) 

Camera slechtvalken te hernemen? 

Belbos: locatie is nog niet bekend 
 
-Werkgroep Afval (opruimactie, openbaar onderzoek uitvoeringsplan, vuilbakkenplan, 
afvalcijfers,…) 
 
openbaar onderzoek Uitvoeringsplan 
De milieuambtenaar geeft wat uitleg bij het lopende openbaar onderzoek. Inhoudelijk 
verandert er weinig; enkel worden de doelstellingen afgestemd op de nieuwe Belfiuscijfers. 
Zo is de streefwaarde voor het restafval afhankelijk van de soort gemeente (landelijk, 
toeristisch, grootstad …). Deze ‘clusters’ worden geduid in een Belfiusindeling. Voor Ieper 
(kleine steden met centrumfunctie) was de doelstelling 2007 max. 139 kg/inw en wordt dit 
vanaf 2018 141 kg/inw. Echter is dit zeer relatief gezien we in Ieper al de doelstelling haalden 
in 2017 en bijgevolg dit cijfer niet meer mag toenemen. 
Er is nog geen definitief cijfer voor de afvalinzameling vorig jaar, maar wellicht ligt de 
hoeveelheid restafval toch weer iets hoger. Op korte termijn zal de uitbreiding P+MD worden 
toegepast (in de loop 2020) zodat er nog een deel restafval uit de container zal kunnen 
verdwijnen. 
 
-Werkgroep Mobiliteit  
 
Voorstel om met milieuraad een fietsexcursie te organiseren? 
Akkoord. 



 
 

8. Stand van zaken Burgemeestersconvenant 
 
Duurzaamheidsambtenaar: zonneboiler en stookplaatshernieuwing, vervangen ramen , 
relighting is lopende 
Nieuw dossier in voorbereiding (vnl. jeugd en culturele centra) 
Nieuwe gymzaal aan sporthal: PV-panelen wordt alsnog onderzocht  
Nieuwe cng-wagens, verbruik wordt opgevolgd (dalende tendens) 
Dataloggers worden hernieuwd waar nodig. 
65 woningen van ocmw worden hernieuwd via Shineproject 
eerste EPC’s zijn aan vervanging toe (elke 10 jaar) 
 
Duurzaamheid: herbruikbare bekers is momenteel in onderzoek (vnl. reinigen; ev. optie via 
sociale tewerkstelling), uittesten op fuif, mogelijkheid brouwers. 
Opmerking: niet alle herbruikbare bekers zijn even duurzaam. Goede keuze is belangrijk! 
 
 
 

9. Website Milieuraad 
 
Verslagen van de milieuraad zullen zonder vermelding van namen en na goedkeuring worden 
opgenomen op de website van de stad.  De eerdere website van de milieuraad is immers 
stopgezet. 

10. Openbaar onderzoek Waterbeleidsnota (www.volvanwater.be) 
 
Gezien het gevorderde tijdstip. Uitgesteld naar volgende vergadering 
 

11. Allerlei 

- Voorstel om Picanol te bezoeken: momenteel enkel voor studenten en universitairen te 
bezichtigen, maar blijft toch proberen. Indien dit niet lukt, eventueel een verantwoordelijke 
uitnodigen om in gesprek te gaan. 
 

- Een lid vraagt aandacht voor klimaatmars en ‘bosbrossers’, waar hij ook zelf met kinderen 
en kleinkinderen was. Kan milieuraad geen solidariteitsverklaring opstellen voor deze 
beweging? 
Op welke manier zou dit kunnen? Link met Ieperse scholen – Een lid deed al poging maar 
ving bot. Via jeugdraad? 
Schepen Despeghel: idee van burgerbudget kan helpen. 
Graag vooral focussen op concrete acties op het terrein. 
Opmerking lid milieuraad: verwacht langetermijnvisie van bestuurders; dat is het antwoord 
wat de jongeren verwachten. 

- Opmerking: langs Komenseweg aanvoer steenslag thv spoorweg. Wat zou dit kunnen 
zijn? 

- Vraag tot wijzigen voorwaarden bestaand windmolenpark (openbaar onderzoek 
omgevingsvergunning). Iemand merkt op dat men niet de indruk mag wekken dat slordig 
omgesprongen wordt met veiligheidsvoorwaarden. 

- Poel in de Vloei: afschermen? (ligt vol ballen ed.) 
- Vergadering 20 juni: graag verplaatsen naar dinsdag 18 juni 

 

 

http://www.volvanwater.be/

